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Inleiding: van transitie naar transformatie & uitvoering 

Het jaar 2015 stond in het teken van de uitvoering van de drie transities die de gemeente in 2014 

vormgegeven had. Alle aanbestedingen zijn gedaan en de uitvoering zal in 2016 tot zijn recht moeten 

komen. Op het gebied van Zorg, Welzijn en Werk & Inkomen is met de verschillende organisaties en 

beleidsambtenaren meegedacht over hoe de uitvoering verliep en wat er anders of eventueel beter 

kon. Hierbij valt te denken aan de communicatie naar de burgers toe.  

 

Samenstelling Participatieraad 

Functie Per 1 januari 2015 Per 1 januari 2016 

Voorzitter Dhr. F.H.J.M. van Kemenade Dhr. F.H.J.M. van Kemenade 

Secretaris/plv voorzitter Mevr. M. Roebers Mevr. M. Roebers 

Assenaren voor elkaar  Dhr. J. Westra Dhr. J. Westra 

 Mevr. M. Lumalessil-Metiarij Mevr. M. Lumalessil-Metiarij 

Eigen kracht voorop Dhr. R. Bhugwansing Mevr. R. Haan 

 Dhr. D. Rinsampessy Dhr. D. Rinsampessy 

Oog voor de jeugd Mevr. L. Nesselaar Mevr. L. Nesselaar 

 Mevr. E. Servaas vacature 

Ook kwetsbare mensen doen mee mevr. P. Claus mevr. P. Claus 

 Dhr. B. Gijsbers Vacature  

Gezonde Leefstijl  Mevr. M. Berg Mevr. M. Berg 

 Dhr. M. Kruize Mevr. I. Wortelboer  

 

De Participatieraad streeft ernaar een afspiegeling te zijn van de Asser samenleving. De 

leeftijdsvariatie van de participatieraadsleden is hoog: het jongste lid is 26 jaar en het oudste 66 jaar. 

Bij de werving en selectie is nadrukkelijk gelet op elkaar aanvullende en versterkende competenties 

waardoor een sterk team is ontstaan waarin de onderlinge vervanging soepel plaatsvindt. Op dit 

moment zijn er twee vacatures die ingevuld moeten worden. Hiervoor hopen we de aankomende 

maanden geschikte personen te vinden. 

 



Mutaties 

De leden Elizabeth Servaas, Remie Bhungwansing, Martijn Kruize en Bert Gijsbers, hebben om 

uiteenlopende redenen in het afgelopen jaar besloten te stoppen met hun werkzaamheden voor de 

Participatieraad. Wij zullen hen missen en zijn hun dankbaar voor het werk dat zij verzet hebben.  

Vergaderingen 

De Participatieraad vergaderde in de verslagperiode 22 keer. Circa 12 vergaderingen waren formeel 

en openbaar. Gemiddeld vond er 1 openbare vergadering per maand plaats, als regel gebeurde dat 

elke derde woensdagavond van de maand. Daarnaast vergaderde de raad regelmatig informeel om 

adviezen en de te behandelen onderwerpen zorgvuldig voor te bereiden. 

Activiteiten 

* Er zijn het afgelopen jaar verschillende betrokken mensen en organisaties bij ons langs geweest om 

ons bij te praten m.b.t. de stand van zaken. Het gaat hier om de verschillende ambtenaren binnen de 

gemeente, mevr. Luppes van de Vaart Welzijn, dhr. Van Vliet, van MEE-Drenthe, Promens Care, 

gemeenteraadsleden, mantelzorgconsulent en wij zijn bijgepraat over het inkoopbeleid binnen de 

gemeente bij de verschillende transities.  

* De uitgebreide bijpraat sessie van de gehele participatieraad door Ina Roelfs en Gerrit Stolte. Hierin 

hebben we stilgestaan bij de ontwikkelingen binnen de gemeente rondom sport en bewegen en 

gezonde leefstijl, en de rol van de participatieraad hierin. 

* 2x per jaar met de afvaardiging gezonde leefstijl bijpraten met de beleidsambtenaar en de 

beleidsregisseur. 

* Bijwonen "het Fitte brein" Inspirerende bijeenkomst georganiseerd door Drenthe beweegt over het 

verband tussen bewegen en hersenen. 

* Bijwonen bijeenkomst gemeenteraad en Assen beweegt. 

* Startbijeenkomst GIDS 

* Meepraten over de schuldhulpverlening. 

* Bijwonen Prokkelbijeenkomsten 

* Twee maandelijkse bijpraat-afspraak met de ambtenaren m.b.t. de stand van zaken Jeugd(zorg). 

* Meepraten en denken over de Cityline 

 
Contacten met het gemeentebestuur 

Het afgelopen jaar is er bij de gemeente Assen een verschuiving geweest van de medewerkers 

binnen de verschillende functies. De contacten met wethouders Wiersema en de gesprekken die de 

Participatieraad samen met de RCPA hield met mev. Chung en later met dhr. Overduin vonden 

structureel plaats. Daarnaast vond er ook regelmatig overleg plaatst met de programmamanager van 

de 3 D’s. 

Samenwerking met andere adviesraden /netwerken 

Er is het afgelopen jaar veel samengewerkt met de RCPA. Mochten de adviezen elkaar ondersteunen 

en een groter draagvlak behalen binnen de gemeente, dan is ervoor gekozen om deze adviezen 

gezamenlijk uit te brengen. Verder is er informatie gehaald uit de bestaande en opgebouwde 

netwerken van de leden van de raad. Er is verder weinig samengewerkt met andere Wmo-raden 

binnen de provincie. Voor 2016 staat hiervoor al wel een afspraak gepland om te kijken hoe wij 



elkaar boven bestuurlijk kunnen versterken. Aangezien de gemeente Assen een aantal grote zaken 

bovengemeentelijk geregeld heeft. 

Werkwijze 

Kijkend naar de Visie en Missie wil de Participatieraad zoveel mogelijk aan de voorkant van het beleid 

zijn invloed laten gelden. Dit betekent een proactieve houding van de leden die gezamenlijk, in 

specialistische tweetallen of in groepen van wisselende samenstelling voor wat betreft specifieke 

deskundigheid, betrokken zijn bij de ambtelijke voorbereiding van college- en raadsvoorstellen. Zij 

werken daarbij vanuit het perspectief van het maatschappelijk netwerk en hanteren zorgvuldig hun 

specifieke deskundigheid vanuit een onpartijdige en onafhankelijke opstelling.  

De advisering 

De participatieraad heeft in het verslagjaar 3 gevraagde  en 1 ongevraagd advies uitgebracht. 

Daarnaast is er meegedacht over de uitvoeringsregels en de inkoop van de WMO en de Jeugdzorg. 

Eveneens zijn we bijgepraat over de ontwikkelingen op het gebied van de Participatiewet en de 

oprichting van een nieuwe overkoepelende organisatie.  

Gevraagd advies Datum 

Re-integratie verordening 26-3 

Kadernota gegevensverwerking & privacybescherming  21-4 

Maatschappelijke opvang 24-7  

Ongevraagd advies   

Ombudsfunctie 23-9 

 

1. Re-integratie verordening 

Dit advies geeft een reactie op de re-integratie verordening die de gemeente vanuit het rijk gekregen 

heeft. Veel richtlijnen blijken al vast te liggen vanuit het rijk. Dit advies is gedeeltelijk overgenomen. 

De gemeente geeft in hun antwoord verdere uitleg voor bepaalde keuzes en benoemingen in het 

verslag. De keuzes zijn verantwoord en door de kleinere budgetten zit er niet meer rek in dit beleid. 

Wij zullen betrokken worden bij de monitoring en invulling van deze wet. 

2. Kadernota gegevensverwerking & privacybescherming 

Dit advies is gedeeltelijk overgenomen. Het uitleveren van de gegevens wordt zoveel mogelijk 

schriftelijk gedaan en de gegevens worden enkel gebruikt waarvoor ze gebruikt mogen worden. De 

andere opmerkingen worden verder uitgewerkt in de uitvoeringsregels en hebben geen plek binnen 

de kadernota. 

3. Maatschappelijke opvang  

In dit advies hebben wij vooral inhoudelijk nog een aantal formuleringen en andere toevoegingen 

aangegeven. Er missen nog een aantal numerieke dingen die de kadernota wat meer stevigheid 

zouden geven. Ons advies is grotendeels meegenomen in de formulering. Daarnaast zullen er verder 

afspraken met de ketenpartners gemaakt worden, nadat de besluiten door de raad zijn goedgekeurd.   

4. Ombudsfunctie 

In dit advies wordt aangegeven dat er in de gemeente momenteel geen zichtbare ombudsfunctie 

aanwezig is. De gemeente heeft er een groot aantal taken en verantwoordelijkheden bij gekregen.  

Voor de burger is het moeilijk om bij problemen of bezwaren daarbij de juiste weg te vinden. Daarbij 



is een laagdrempelige en onafhankelijke ombudsfunctie vereist.  De bestaande ombudscommissie, 

die voornamelijk kijkt naar de bestuursrechtelijke aspecten van het interne gemeentelijke handelen,  

voorziet naar onze mening niet voldoende.  Op ons ongevraagde advies is in 2015 nog geen reactie 

ontvangen. 

Vooruitblik  

Het jaar 2016 zal in het teken staan van de monitoring en de inkoop van de nieuwe zorg voor 2017. 

Aangezien er binnen de drie transities een continuering van de zorg mogelijk was tot 2017, zullen er 

nu toch echte wijzigingen gaan plaatsvinden. Daarnaast is het voor ons als raad belangrijk hoe deze 

wijzigingen gecommuniceerd gaan worden naar de burgers toe en waar de burgers met hun vragen 

naar toe kunnen. Als Participatieraad blijven we de participatie van burgers onder de aandacht 

brengen bij de gemeente. Tenslotte zullen wij als raad de lijnen met de gemeente kort houden, om 

samen op te kunnen trekken in dit proces.  


